
 

 

 
 

 

Indkaldelse og Referat af skolebestyrelsesmøde den 1.3 2017 

 

Mødedato: onsdag den 1. marts 2017 

Mødetid: 17.00 – 19.30 Skolen sørger for lidt at spise 

 

Mødested: Øster Farimagsgades Skole - lærerværelset 

Deltagere Afbud/fraværende: Tina, Laura og Ernst  

Referent: Kirsten 

 

Dagsordenspunkt Indhold b O D Besl 

Fællessang 

/5.min 

 
    

1.  

Godkendelse af      

dagsorden./5 min 

Dagsorden blev godkendt med følgende ændringer: 

Pkt. 9 flyttes op under pkt. 3 

Drøftelsen af fastelavn i pkt. 11 flyttes til efter pkt 3pkt. 3 

x   x 

2.  

Godkendelse  

af referat/5 min 

Referatet blev godkendt/ fremadrettet oplæses referatet og 

godkendes på mødet. 

x   x 

3.   

Elevrådet/ 

10 min     

     

Trivselsdag fredag den 4. marts. 

Dagens program: 

Indskolingen bingo 

Mellemtrinnet høvdingebold 

Udskolingen rundbold 

Trivselsundersøgelse ligger også denne dag 

PKT 9: 

Mobilpolitik: 

Udmelding fra lærerne er, at teamet klassens lærere 

stadigvæk har retten til at bestemme (autonomi) er 

gældende. Dog skal elever og forældre acceptere, at 

telefonerne ikke er fremme i timerne fra 0. til 3. klasse. 

Telefoner må selvfølgelig gerne anvendes i undervisningen. 

Det endelige redigerede princip for mobiltelefoner sendes ud 

til alle forældrene inden forældremøderne, så de kan 

præsenteres her.  

 x   

4.   Hans Henrik orienterede om budgettet. Det fremgår af x x  x 



 

 

Fremlæggelse af 

Budget /HHB 

15 min 

Bilag   

bilaget, hvordan der er disponeret de foregående år. 

Forslag om, at hvis der kommer store budgetposter, som 

overrasker så skal bestyrelsen orienteres. 

Budgettet blev godkendt. 

5.  

kontaktforældrenes 

rolle 

fremadrettet/Louise 

10 min 

bilag 

Der skal udarbejdes et årshjul i forhold til 

kontaktforældrenes rolle.  

Ligeledes skal der udarbejdes nyhedsbreve ca. engang i 

kvartalet. 

Louise gennemgik referatet fra kontaktforældremødet. 

Ledelsen skal udarbejde en mere formel struktur i forhold til 

at få informationer om valgte kontaktforældre efter 

valghandlingerne på forældremøderne. 

Orientering om indskrivning af nye elever skal formaliseres, 

så kontoret sender besked til klassens kontaktforældre. 

Forslag om, at der udarbejdes en politik i hver klasse, om 

hvad forældrene skal gøre i forbindelse med indskrivning af 

elever. 

Tina og Louise arbejder videre. 

x 
 

x x 

6. 

Røgfri skoletid/Mogens 

10 min 

bilag 

Ønske om at få loddet stemning i forhold til røgfri skoletid. 

AF orienterede om, at SSP inviteres til første forældremøde 

i 7. klasse, hvor både alkohol og rygning er temaer. ”Røgfri 

skoletid” kan understøtte det allerede eksisterende tilbud i 7. 

klasse. 

Også i kontaktforældrekredsen har der været interesse for 

temaet. 

Ønske om, at eleverne informeres tidligere end 7. klasse om 

rygningens negative sider.  

Forslag om at SSP – mødet evt. rykkes til 6. klasse, så vi er 

tidligere ude. 

Forslag om at der evt. arbejdes med ”Røgfri skoletid” i UU. 

”Røgfri skoletid” er væsentlig, og der skal være en tydelig 

kommunikation om temaet til alle forældre. 

AF og AL undersøger de nævnte 14 aktiviteter i materialet, 

herefter reflekteres over anvendlighed for at kunne forestå 

en fremlæggelse på næste møde 
  

 
 

x x 

7. 

Fremlæggelse af 

procesplanen PLC/RC 

Herunder proces vedr. 

planlægningsværktøj 

Helene orienterede om, at processen kører stille og roligt. 

Meebook er blevet valgt som planlægningsværktøj i 

kommunen. 

Næste skoleår er et øveår for Meebook. Lærergruppen har 

tilkendegivet, hvilke lærere der ønsker at blive superbrugere 

 x   



 

 

Meebook  

HO/10 min 

på området. 

8.  

Kort information om 

Fritidsinstitutionen v/ 

Øster Farimagsgades 

Skole/Kasper B 

/10min 

Der er forældrerådsmøde i marts. 

Der arbejdes på et navn til institutionen og de enkelte baser. 

Forældrene inddrages i arbejdet med flytning af baserne. 

Forældrebestyrelsen har været optaget af arbejdsklimaet i 

den nye institution. Sygefraværet har ikke været stigende så 

en god indikator for trivsel. 

Kasper orienterede om aktiviteterne i fritidsinstitutionerne. 

   x     
 

 

 

9. 

Mobilpolitik: Axels 

skriv til forældrene og 

udmelding til lærernes 

opgave drøftes. 

Bilag 2 stk 

/Axel og Mogens 

10 min 

Se pkt 3.  

x 

 

 

 

 

 

 

 
x x 

10.  

”Værdiblomsten” 

tilbagemelding fra 

MED i forhold til 

skolens mobbepolitik. 

Vi er af forvaltningen 

blevet bedt om at tage 

stilling til skolens 

mobbepolitik 

Tilbagemelding fra 

Annes arbejde med 

afsnittet. 

15 min 

 

Tilbagemelding fra MED om, at der ikke er det store behov 

for ændringer. 

Tilbagemelding fra Anne er at hun heller ikke ser grund til 

de store ændringer. 

På følgende områder skal der ændres: 

Vi mangler at beskrive begrebet digitaldannelse 

Personalegruppen omfatter nu også pædagoger deres . 

Ligeledes skal elevrådet inddrages mere aktivt. 

Lærere og ledelse påtager sig redigering af Værdiblomsten 

til næste møde. 

 
x x  

11. 

Meddelelser 

Orientering om 

fastelavn datoer - for 

morgencafer/10 min 

Fire henvendelser fra forældre om utilfredshed vedr. 

fastelavn i fritidsinstitutionen.  

Lærernes tilbagemelding er, at dagen har været god og der 

har ingen kritiske kommentarer været. 

Fritidsinstitutionen evaluering: det har været en rigtig god 

  
x  



 

 

dag, men tiden har været noget trængt med de 13 klasser.  

Fremadrettet ønsker pædagogerne, at der skal skabes en 

bedre tidsmæssig ramme, så pædagogerne også kan 

undervise i den historiske og kulturelle ramme omkring 

fastelavn. 

Forslag om, at undervisningen slutter efter frokost. Klubben 

skal høres om der er et arrangement for 4. klasserne. Hvis 

nej  kan man udvide deltagelsen i fritidsdelen, så den 

omfatter 4. årgang. 

Det har ikke tidligere være 4. klassens ret til at deltage i 

fastelavn i skoledelen.  

Børn som ikke er indskrevet på fritidshjemmet kan inviteres 

til fastelavnsfesten. 

Morgencafer: 

30. marts tema: Intra 

18. maj tema: ressourcecenter 

Vi starter klokken 8.10 i cafeen i Fritidsinstitutionen. Vi 

sender invitation ud snarest. 

Der sendes besked ud til alle forældre.  

12. 

Eventuelt. 

Orientering om at det japanske uddannelseministerium har 

været på besøg og udvist interesse for Udsyn i udskolingen. 

  
x  

 Punkter til kommende 

møder: 

I april godkendes regnskabet  

I april tages undervisningens organisering op til drøftelse 

Lejrskoleprincipper drøftes når der kommer et udspil fra 

skolen. 

På mødet i april rundvisning i FAB-LAB og fremvisning 

laser- cutter  

Røgfri skoletid AF og AL fremlægger 

På mødet i april tilbagemelding fra support og 

kvalitetssamtale 

Anvendelse af arealet bag boldburet skal drøftes på et 

skolebestyrelsesmøde når byggeriet i forbindelse med 

trappen er tilendebragt 

Meebook skal præsenteres på et bestyrelsesmøde når vi er 

kommet i gang. 

Værdiblomsten skal fremlægges i redigeret form. Så vi kan 

kvalificere kontakten og samarbejdet med 

kontaktforældrene. 

 x   

 

 


